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22523 Wijziging van het Wetboek van Strafrecht en
het Wetboek van Strafvordering inzake
politietransactie voor eenvoudige misdrijven

MEMORIE VAN ANTWOORD
Ontvangen 29 juni 1993

Het heeft mij genoegen gedaan te kunnen vaststellen, dat dit
wetsvoorstel de leden van de Eerste Kamer niet meer tot vele opmer–
kingen of vragen aanleiding heeft gegeven. Op hetgeen in het voorlopig
verslag is te berde gebracht, ga ik hieronder gaarne in.

De leden van de fractie van het CDA hebben erop gewezen, dat ik - in
reactie op de vraag of de misdrijven ter zake waarvan politietransactie
mogelijk wordt, expliciet in de wet moeten worden genoemd - aan de
Tweede Kamer heb toegezegd van beleidsvoornemens tot uitbreiding van
het bereik van de regeling aan die Kamer mededeling te doen. Zij
vroegen mijn reactie op de vraag welke principiële en materiële
betekenis deze toezegging heeft voor de Eerste Kamer.

Zoals uit de voorbereiding van het wetsvoorstel tot dusverre is
gebleken, heeft een regeling waarin de politietransigabele misdrijven in
de wet worden opgesomd niet mijn voorkeur. Tegen de achtergrond van
de zorg, die ik heb willen wegnemen, dat de afdoening door middel van
politietransactie te gemakkelijk voor andere feiten dan rijden onder
invloed en winkeldiefstal en –verduistering zou worden mogelijk gemaakt,
heb ik de Tweede Kamer de genoemde toezegging gedaan. Voor de
positie van de leden van de Eerste Kamer heeft deze toezegging geen
andere betekenis dan daaruit duidelijk moge worden, dat ook ik van
oordeel ben, dat een vergroting van het bereik van de politietransactie
niet dan na zorgvuldige overweging en met de mogelijkheid van een
parlementair debat zou moeten plaatsvinden. Voor zover het betoog van
de leden van genoemde fractie eveneens berust op de wens bij een
eventuele uitbreiding van het aantal misdrijven waarop de regeling
betrekking heeft, in de gelegenheid te zijn daarover met mij van
gedachten te wisselen, ben ik graag bereid ook de Eerste Kamer toe te
zeggen van dergelijke voornemens mededeling te doen. Het eerder op dit
punt gestelde vat ik aldus samen, dat dus uitbreiding van het bereik van
de regeling niet zal plaatshebben dan nadat daarmee in een experi–
mentele praktijk zodanig positieve ervaring is opgedaan, dat die
conclusie daaruit moet worden getrokken. Van het opzetten van derge–
lijke experimenten, evenals van de uitkomsten en de daaraan naar mijn
oordeel te verbinden conclusies, wordt de Kamers mededeling gedaan,
zodat daarover desgewenst overleg kan plaatsvinden.

De leden van de fractie van de WD vernamen graag of de regering
instemt met de wenselijkheid van spoedig onderzoek naar de mogelijk–
heden regelgeving te handhaven op vergelijkbare wijze als is voorzien in
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de Wet administratiefrechtelijke handhaving verkeersvoorschriften
(WAHV).

Met deze leden ben ik overtuigd van de wenseiijkheid tot nader
onderzoek over de vraag welke regelgeving zich in het bijzonder leent
voor bestuursrechtelijke handhaving op overeenkomstige wijze als de
handhaving van verkeersregels door middel van de WAHV. Hiertoe is
reeds een aantal initiatieven genomen. Ik noem de volgende. Er is
onderzoek gaande naar de vraag of overtredingen van de Wet op de
Telecommunicatie en overtredingen van enkele artikelen van de
Mediawet onder het bereik van de WAHV gebracht zouden kunnen
worden. Verder verricht een werkgroep van de Commissie voor de
toetsing van wetgevingsprojecten, onder voorzitterschap van prof. mr.
P. J. J. van Buuren, onderzoek naar de vraag of de strafbare feiten die
thans opgenomen zijn in de Wet op de economische delicten, zich lenen
voor een bestuursrechtelijke handhaving.

Een ander belangrijke project op dit gebied betreft de advisering
omtrent de mogelijkheden van bestuursrechtelijke handhaving in de
visserijregelgeving die wordt voorbereid onder leiding van het Hoofd van
de Inspectie voor de Rechtshandhaving. Naar ik verwacht, zal deze
werkgroep binnenkort een concept-wetsvoorstel met toelichting aan mijn
ambtgenoot van Landbouw, Natuurbeheer en Visserij en mij kunnen
voorleggen. Ten slotte mag ik erop wijzen, dat de Commissie feiten en
tarieven de aandacht voortdurend gericht houdt op de mogelijke overhe–
veling naar de WAHV van bepaalde verkeersdelicten die thans strafrech–
telijk worden afgedaan.

Naar uit de hierboven genoemde initiatieven moge blijken, ondersteun
ik het door de leden van de fracties van de VVD en D66 betrokken
standpunt, dat een verschuiving van strafrechtelijke naar bestuursrechte–
lijke handhaving voor daarvoor in aanmerking komende feiten, meer
ruimte biedt voor de strafrechtelijke afdoening van feiten waarvoor dat
laatste geboden is.

De Minister van Justitie,
E. M. H. Hirsch Ballin
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